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sa sastanka s Predsjednicima

Zupanijskih povjerenstava za suzbijanje zlouporabe droga
(Zagreb, 15. studeni 2013.)

IJred za suzbijanje zlouporabe droga povodom obiljeZavanja Mjeseca borbe protiv ovisnosti

koji se s ciljem senziblhzacije javnosti za borbu protiv ovisnosti svake godine obiljeZava u

razdoblju od 15. studenog do 15. prosinca, organiziraoje godi5nji koordinativni sastanak s

predsjednicima/predstavnicima Zupanijskih povjerenstava z^ suzbijanje zlouporabe

droga, koji je odrZan 15. studenog2013. u Zavodu za iavno zdravsfvo Grada Zagreba,
AnOrila Stu,opur. Na sastanku su zudjelovali ravnatelj Zeljko Petkovid i predstavnice Ureda

"a su)Agalia llouporabe droga, ravnatelj Zavoda za- javno zdravstvo Andrija Stampar. dr.

Zvonimir So5tar te predstavnici svih Lupan1a, izuzev predstavnika Lidko-senjske, Osjedko-

baranj ske, Splitsko -dalmatinske i Dubrovadko -neretvanske Zupanij e.

Integrirana provedba aktivnosti suzbijanja zlouporabe droga zahlljeva utavnoteZen,

muliidisciplinarni i integrirani pristup zakojije preduvjet koordinacija svih tijela ukljudenih u

borbu p.oiiu ovisnosti, kao i svih razina drLavne vlasti, s osobitim naglaskom na ulogu lokalne

uprurr. u provedbi i implementaciji aktivnosti prevencije ovisnosti i suzbijanja zlouporabe

dioga. Kljudnu ulogu na razini lokalne zajednice u koordinaciji, praienju i provedbi

Zupanijskih akcijskih planova za droge imaju Zupanijska povjerenstva. Stoga su glavni ciljevi
rurtuttku bili raspraviti stanje i trendove problematike ovisnosti na razini Lupanija, probleme i
rezultate u provedbi Zupanijskih akcijskih planova, te unaprijediti koordinaciju i suradnju

Zupanijskih povjerenstava i Ureda kao koordinatora politike suzbijanje zlouporabe droga na

nacionalnoj razim.

Nakon pozdravnih govora, ravnatelj Ureda je predstavio Izvje56e o provedbi Nacionalne

strategije i Akcijskog plana suzbijanja zlouporabe droga za 2072. godinu, a predsjednica
povjeienstva Grada Zagreba, prof.dr.sc.Marina Kuzman, trendove i provedbu programa

prevencije i suzbijanja zlouporabe droga narazini Grada Zagreba. Nagla5eno je kako je stanje

,loupotub" droga u Republici Hrvatskoj stabilno. Prema prikazanim podacima vidljivo je da su

.rru i"rornu ministarstvi aktivno provodila mjere Nacionalne strategije i Akcijskog plana te da

su se uz postojeie resurse postigli zadovoljavajuci rezultati osobito u osnaZivanju partnerske

suradnje medu svim nositeljima mjera. Znadajan dio aktivnosti bio je usmjeren na provedbu

razli1iilh istra1ivanja r organiziranje razli(itih edukacija s ciljem podizanja razine znanja

subjekta ukljudenih u provedbu programa o novim trendovima na podrudju suzbijanja



zlouporabe droga, ali i radi osiguranja kvalitete programa prevencije i tretmana sukladno EU

standardima.
Istaknuto je kako politika droga naruzni Lupanljamora biti u skladu sa nacionalnom politikom,

a neophodno je i ojadati lokalne kapacitete za provedbu politike o drogama. Trendovi ukazuju

da je problematika droga u svim Lupanijama relativno stabilna, ali da sve ve6i problem

predstavlja alkohol, kockanje i druga ovisnidka pona5anja. Stoga bi uz aktivnosti koje se

provode u okviru zdravstvenog odgoja, a odnose se na modul prevencije ovisnosti, bilo
potrebno pru?ati podr5ku multidisciplinarnim programima, koji ukljuduju sva ovisnidka

ponasanja, osobito alkohol i nove droge bududi da je istima inaruzini EU dan prioritet.

izvje56e o provedbi aktivnosti iz Lupanrjskih akcijskih planova, trendove na tazini Lupanija te

ptobl.-" s kojima se u provedbi programa suodavaju, predstavili su prisutni predstavnici

Lupanrja.

Tijekom rasprave o problemima u provedbi Zupanijskih akcijskih planova, istaknuto je da se u

u"eini Lupanlja provode kvalitetni programi prevencije ovisnosti i drugi programi smanjenja

potraLnje, medutim koordinacija tih programa uglavnom je u djelokrugu SluZbi za zaltttu

mentalnog zdravlja, prevenciju i izvanbolnidko lijedenje ovisnosti ili upravnih odjela za

zdravstvo, prosvjetu i socijalnu skrb, dok koordinativna uloga Zupanijskoga povjerenstva u

ve6ini Lupinija, nije znadajno zastupljena. Predstavnici Lupanija su istaknuli nedostatak

koordinacije i suradnje izmedu Zupanijskih povjerenstava i organizacija civilnog dru5tva, te

potrebu da se Lupanije obveZu na planiranje sredstava za provedbu programa prevencije

ovisnosti. Naglaiena je i potreba razmjene programa dobre prakse izmedu Lupanlla te

razmjene iskuitava medu Lupanljama putem regionalnih i nacionalnih sastanaka. U ve6ini

Lupinija, primarni problem je alkohol, kao i nedostatna financijska sredstva i kadrovski

kapaciieti za odrLivu provedbu Zupanijskih akcijskih planova. U tom kontekstu, od strane

Ureda, Lupanlje su pozvane da unose programe smanjenj a potraLnje koji se provode na

podrudju niihou" Zupanije u Bazu programalprojekata smanjenja potraLnje droga koju je Ured

toja funkcionira pri Uredu, a kako bi se i nataj nadin omogu6io uvid u vrstu i broj programa

toji se provode te potaknula razmjena programa dobre prakse medu svim dionicima na

lokalnoj razini.

predstavnici pojedinih Lupanijaosvanuli su se i na problematiku preustroja SluZbi za mentalno

zdravlje, ptevetr"iju i izvanbolnidko lijedenje ovisnosti koji je predviden zadnjim izrilenama

Zakona o zdravstvenoj zastiti. Navedenim izmjenama Zakona iz djelatnosti SluZbi maknut je

sadrLaj rada koji se odnosi na lijedenje ovisnosti Sto moZe imati posljedrce za stabilnost cijelog

sustava lijedenja ovisnosti, pogotovo u njegovoj provedbi na terenu. Mi5ljenja su da bi Ured

trebao podr1ati dase zadrLi dosadaSnji nadin funkcioniranja sustava zarzvanbolnidko lijedenje,

kao model koji je se smatra uspje5nim i u europskim nzmjerima. Ravnatelj Ureda istaknuo je

kako 6e se od 1. sijednja 20t4. znati dali 6e se predvideni preustroj provesti u praksi kada 6e se

s Hrvatskim zavodom za zdravstveno osiguranje ugovarati djelatnosti SluZbi, ali da trenutno

raspoloZive informacije ukazuju na to da ie djelatnost SluZbi ipak ostati ne promijenjena.

zaidiuenoje od strane Ureda istaknuto kako je iz rzvjella o provedbi Zupanijskih akcijskih

planlva viiglvo da se na razini Lupanija provode raznovrsni programi i projekti, ali da je

neophodno oiuftxi koordinacijsku ulogu Zupanijskih povjerenstava u dono5enju odluka o

nadinima provedbe mjera, osigurati dovoljan broj strudnih timova za provedbu mjera iz

Zupanijskih akcijskih plu.rorru, uspostaviti stabilan sustav financiranja provedbe Zupanijskih

at<ciisfin planova, uskladiti vrstu i broj nositelja provedbe mjera na razini jedinica lokalne

,rprurr" i ptdrudne (regionalne) samouprave sukladno stvarnim potrebama pojedine Zupanije te

provoditiciljane programe prema potrebama lokalne zajednice, a posebice osigurati provedbu

programa prevencrje-ovisnosti uvaZavajudi sve tri razine prevencije( univerzalnu, selektivnu i



indiciranu) te strategije okruZenja. S tim ciljem od strane Ureda razmotrit 6e se moguii
modaliteti za uspostavu Zupanijskih struktura koje bi odgovarale potrebama i zahtjevima koji
su na podrudju politike droga i drugih ovisnosti stavljeni u zadatu Lupanijama. Takoder, jedan

od prioriteta Ureda u narednoj godini, bit 6e jadanje suradnje rzmedu Lupanija i Ureda i
rje5avanje pitanjakoja su prioritetna za pojedine Zupanije.
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